
 

 

 
 Zápis  z 24. veřejného zasedání zastupitelstva obce Velichovky konaného dne 23. dubna 2018  

od 18.30 hodin v Baru U Vočka ve Velichovkách 

 

Přítomni:  František Balda, Vladimír Jaroš, Josef  Karel, Martin Kašpárek, Luboš Kubeš, Stanislav  

                   Kubeš, Jana Kubešová, Luděk Kunc, Mgr. Hana Pekárková, Radim Šubrt, Dalibor  

                   Vopřada    

Omluveni: Monika Novotná, Zdeněk Šedivec 

Hosté:        16 dle prezenční listiny 

 

1. 

1. Zahájení, prezence, určení zapisovatele, schválení ověřovatelů zápisu, návrhové komise a 

programu jednání 

Starosta (dále jen “předsedající“) oznámil, že veřejné zasedání bylo řádně svoláno tak, aby se 

v souladu s § 92, odst. 1 zákona č.128/2000 Sb. o obcích sešlo minimálně jednou za tři měsíce. 

Z celkového počtu 13 členů zastupitelstva  bylo přítomno 11, takže zastupitelstvo bylo podle § 92, 

odst. 3 zákona o obcích schopno se usnášet. 

Zapisovatelkou byla určena paní Jana Šubrtová, jako ověřovatelé zápisu navrženi Luboš Kubeš  a 

František Balda, za předsedu návrhové komise Mgr. Hana Pekárková a členy Stanislav Kubeš a Luděk 

Kunc.  Ověřovatelé zápisu i členové návrhové komise byli hlasováním  schváleni všemi hlasy, stejně 

jako následující program jednání .  

2) Kontrola plnění usnesení z 23. veřejného zasedání zastupitelstva obce 

3) Plán financování obnovy vodovodů a kanalizací v letech 2018-2027 

4) Závěrečný účet obce za rok 2017 

5) Závěrky příspěvkových organizací za rok 2017 

6) Závěrka obce za rok 2017  

7) Žádost o vytýčení obecní přístupové cesty  

8) Oprava cesty K Písníku Hustířany-výběr varianty 

9) Různé informace - rozpočtové opatření č. 1/2018 

                                   výsledek výběrového řízení -  oprava komunikace Pod Kostelem 

                                   provoz na tenisových kurtech 2018 

                                   Mise Velichovky 2018 

10) Ostatní aktuality 

11)  Diskuze 

12)  Zpráva návrhové komise o přijatých usneseních 

13)  Závěr 

 
                                                                           2. 

2. Kontrola plnění usnesení z 23. veřejného zasedání zastupitelstva obce  

a)   zveřejnit  střednědobý výhled rozpočtu příspěvkových organizací MŠ a ZŠ  na roky 2019 a 2020  

      -splněno 

b)   zveřejnit střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 2019 a 2020-splněno 

c)   zveřejnit rozpočet příspěvkových organizací MŠ a ZŠ  na rok 2018 - splněno 

d)   zveřejnit rozpočet obce na rok 2018 - splněno 

e)   uzavřít veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu obce na rok 2018 s jednotlivými      

      žadateli - splněno                                         

f) uzavřít  smlouvu s Královéhradeckým krajem o poskytnutí dotace na dopravní obslužnost 

z rozpočtu obce na rok 2018 - smlouva byla odeslána na krajský úřad k podpisu                    

g) uzavřít  smlouvu s Klubem vojenské historie o poskytnutí dotace na akci Mise Velichovky - 

smlouva byla odeslána k podpisu                      

h)   podat na Královéhradecký kraj žádost o přiznání dotace  na akci Stavební úpravy sociálního  

      zařízení v hasičské zbrojnici - vzhledem k tomu, že ke stejnému dotačnímu programu byla již  

      žádost na jednu akci podána (vzduchotechnika-odvětrání ve školní jídelně), druhá žádost již  

      přijata nebyla  



 

 

                         

i)    podat na Královéhradecký kraj žádost o přiznání dotace  na akci Dodávka a montáž   

      vzduchotechniky - odvětrání kuchyně MŠ  - splněno      

j)    informovat Ministerstvo obrany ČR o investičním záměru - stavbě Pomníku padlých vojáků -  

       splněno                                                              

k)   informovat žadatele o odkup pozemku p.č.  2150 v k.ú. Velichovky o nezveřejnění záměru jeho   

      prodeje   - splněno                                                                        

l)    podat na Státní fond dopravní infrastruktury žádost o přiznání dotace  na akci Výstavba chodníků  

      a  autobusových zastávek   Hustířany - úkol trvá, termín příjmů žádostí bude teprve stanoven   

 

3.                                          
3.  Plán financování obnovy vodovodů a kanalizací v letech 2018-2027 

Tento plán musí mít zpracován každý provozovatel vodovodu či kanalizace, jeho cílem je stanovit  

průběh shromažďování prostředků na obnovu stávajících sítí v jednotlivých letech . Obec jako  

provozovatel si bude muset obnovu financovat z prostředků, které shromáždí v rámci vodného a 

stočného od občanů nebo  přímo z rozpočtu. 

Plán obnovy sítí  se schvaluje na nejbližších pět let s rozpisem po jednotlivých letech a na dalších pět 

let souhrnně, a v tomto období by se  měl  aktualizovat. Stávající plán zastupitelstvo schválilo přesně 

před šesti lety, tj. 23.4.2012. Vzhledem k tomu, že obec získala v loňském roce dotaci na Opatření na 

úpravně vody, je podmínkou závěrečného zúčtování této akce mimo jiné i předložení aktualizovaného 

plánu financování.  

Do tabulky plánu financování obnovy se musí zanést objem finančních prostředků, který se 

každoročně musí  získat, aby se za dobu živostnosti jednotlivých částí majetku vodovodů a kanalizací 

získala zpět hodnota představující alespoň pořizovací cenu majetku. Tato částka  se stanoví dle výše 

odpisů, které se stanoví s ohledem na předpokládanou dobu životnosti majetku, a zahrne se do 

kalkulace vodného a stočeného. Stanovená ceny vodného a stočného pak může obsahovat financování 

obnovy vodovodu a kanalizací v plné výši (tzn. je vybráno plně od odběratelů v rámci vodného a 

stočného) nebo ve výši částečné  (tzn. že provoz vodovodu a kanalizací je dotován i z obecního 

rozpočtu). 

Zastupitelé hlasovali o návrhu, aby obnova vodovodů byla plně hrazena z vybraného vodného a 

stočného, obnova kanalizací pak byla částečně dotována z rozpočtu obce ve výši, jaká je uvedena v  

tabulce plánu  

Pro:  11 zastupitelů               Proti: 0 zastupitelů               Zdržel se: 0 zastupitel  

 
4. 

4.  Závěrečný účet obce za rok 2017 

Návrh závěrečného účtu obce  za rok 2017 byl zveřejněn na úřední desce od 28.3.2018 (na internetové 

v celém rozsahu vč. všech příloh, na běžné v předepsaném zkráceném rozsahu). Jeho obsahem je  

souhrn příjmů a výdajů, vyúčtování dotačních vztahů, hospodaření s majetkem, hospodaření 

příspěvkových organizací, závěrečné informace a přílohy (výkaz FIN2-12, rozvaha, výkaz zisku a 

ztrát, příloha účetní závěrky, zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření obce) . Závěrečný účet 

projednal i finanční výbor a doporučuje jej zastupitelstvu k odsouhlasení bez výhrad, neboť ani 

kontrolními pracovníky krajského úřadu nebyly shledány žádné chyby a nedostatky. 

Zastupitelé hlasovali o souhlasu s celoročním hospodařením za rok 2017 bez výhrad.                                                                            

Pro:  11 zastupitelů               Proti: 0 zastupitelů               Zdržel se: 0 zastupitel  

          

5. 

5.  Závěrky příspěvkových organizací za rok 2017 
Zastupitelstvo obce se seznámilo se závěrkami příspěvkových organizací Mateřská škola Velichovky a 

Základní škola Velichovky za rok 2017 -  účetní závěrku tvoří rozvaha, výkaz zisku a ztrát, příloha 

účetní závěrky - včetně návrhu rozdělení výsledků hospodaření do fondů. Zastupitelé hlasovali o  

schválení účetních závěrek ZŠ, MŠ , neboť  na základě předložených nebo vyžádaných podkladů 

nezjistili, že by schvalované účetní závěrky neposkytovaly   věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví 

a finanční situace příspěvkových organizací  (viz protokoly o schválení jednotlivých závěrek). 

Pro:  11 zastupitelů               Proti: 0 zastupitelů               Zdržel se: 0 zastupitel  



 

 

    

  6. 

6.  Závěrka obce za rok 2017  

Zastupitelstvo obce se seznámilo se závěrkou za rok 2017 - vlastní účetní závěrku obce tvoří rozvaha, 

výkaz zisku a ztrát, příloha účetní závěrky, dále byla předložena zpráva o výsledku přezkoumání, 

inventarizační zpráva a zprávy z ostatních provedených kontrol . Zastupitelé  hlasovali o  schválení 

účetní závěrky,  neboť  na základě předložených nebo vyžádaných podkladů nezjistili, že by 

schvalované účetní závěrky neposkytovaly   věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční 

situace obce (viz protokol o schválení závěrky). 

Pro:  11 zastupitelů               Proti: 0 zastupitelů               Zdržel se: 0 zastupitel  

 

 

 

                                                                                     7.  

7. Žádost o vytýčení obecní přístupové cesty  

Obec znovu obdržela  žádost  od   P. o vytýčení cesty k pozemku p.č. 2081 v k.ú Hustířany. 

Přístup na tento pozemek je nyní zajištěn po sjízdné vedlejší polní cestě p.č. 2080 (vedoucí souběžně 

s komunikací II.třídy), majitelé požadují ještě přístup po  p.č.2141- v mapách zakreslená doplňková 

polní cesta je zatím součástí obhospodařovaného pole, není tudíž vytýčena. Místním šetřením bylo 

zjištěno, že sousední pozemkyp.č. 2140,2141, 2142, 2177 a 2108 obhospodařují dvě firmy, které  na 

pozemky zajištěný přístup mají a  vybudováním této další cesty by došlo k narušení celoplošného 

obdělávání výše uvedených pozemků. Protože žadatelé mají již jeden přístup na svůj pozemek 

zajištěn, jeví se vybudování další cesty jako nadbytečné. Přesto dal předsedající hlasovat o tom, aby 

doplňková polní cesta (p.č.2141) byla vymezena. 

Pro:  0 zastupitelů          Proti: 10 zastupitelů              Zdržel se: 1 zastupitel (Kunc)  

 

 

 

8. 

8. Oprava cesty K Písníku Hustířany-výběr varianty  

- obec nechala zpracovat projekt opravy této cesty. Součástí projektu byl i návrh na vybudování 

výhybny, na které by se mohly míjet protijedoucí auta - tím by však došlo k vykácení tří lip. S tímto 

občané nesouhlasili a obci doručili dne 12.3.2018 petici, kterou se domáhali zachování těchto lip. 

Následně byl na obec doručen dopis, kterým autorky petice požadovaly, aby usnesením bylo přijato, 

že starosta nechá přepracovat projektovou dokumentaci tak, aby bylo vyhověno požadavkům 

sepsaným v petici a doporučením ing. K. (Policie ČR), které sdělil projekční kanceláři. 

Projekční kancelář vypracovala nový návrh řešení, kde jsou zapracovány výhybny tak, aby se 

nemusely lípy kácet, ovšem dle vyjádření autorizovaného inženýra pro dopravní stavby je takové 

řešení z hlediska bezpečnosti provozu oproti první variantě bezpečné méně. 

Přítomný občan pan Č. vstoupil do jednání a uvedl, že občané žijící v této lokalitě si nepřejí žádné 

výhybny, ale cestu v šíři pouze 3m s tím, že při míjení vozidel se dají využít krajnice či vjezdy 

do jednotlivých nemovitostí. Podivoval se nad tím, že tento požadavek, který ing. K. uznal oproti 

svému původnímu stanovisku jako možný, není v novém návrhu projektu zapracován. Domnívá se 

proto, že touto informací, tj. změnou stanoviska ing. K., se projekční kancelář neřídila. 

Vzhledem k rozpravě, ze které vyplynulo, že není jasné to, zda projekční kancelář změnu stanoviska 

ing. K. obdržela či nikoliv, anebo proč ho neakceptovala, se o výběru zpracovaných variant možného 

řešení opravy cesty nehlasovalo. Předsedající tento bod jednání uzavřel s tím, že s projekční kanceláří 

bude jednat, zjistí, jaké informace ing. K. poskytl a na základě toho dojde k dalšímu jednání. Stejně 

tak pan Č. sdělil, že si tyto informace u projekční kanceláře zjistí.  

O výběru varianty opravy cesty bude proto rozhodnuto na příštím zasedání zastupitelstva. 

  

 

 

 

 



 

 

 

 

                                                                             9. 

9.  Různé informace  

 rozpočtové opatření č. 1/2018 

-zastupitelé byli seznámeni se změnou závazných rozpočtových ukazatelů uvedených v rozpisu 

v objemu celkem + 112 064 Kč v příjmech i ve výdajích- týká se  přijetí dotace z Ministerstva školství 

pro Mateřskou školu Velichovky z programu Rovný přístup ke kvalitnímu vzdělávání a její přeposlání 

škole  

 

výsledek výběrového řízení -  oprava komunikace Pod Kostelem 

k realizaci této akce bylo osloveno pět firem, tři z nich předložily cenovou nabídku - Borta s.r.o. 

Černožice n.L., Stavo-Sachs Kukleny s.r.o. a Novostav s.r.o. Hradec Králové. Vítěznou nabídku 

podala firma Borta s.r.o. Černožice za cenu 885 251 Kč vč. DPH. 

 

provoz na tenisových kurtech 2018 

-dosud plané ceny vstupného byly schváleny přesně před šesti lety. Od té doby vstupní náklady 

stoupají, bylo by vhodné provést úpravu cen, aby se ztráta z provozování tenisových kurtů dále 

neprohlubovala . Aby bylo hospodaření vyrovnané, bylo by třeba vstupné navýšit téměř dvojnásobně. 

Předsedající navrhl kompromisní řešení, tj. navýšení vstupného pro dospělé zhruba o 20%, tj.úpravu 

ceníku následujícím způsobem: vstupenka   –  celosezonní  permanentka  pro dospělé 1200 Kč (nyní 

1000 Kč), pro děti  nad 10 let, studenty 300  Kč (beze změny), pro důchodce 500 Kč (nyní 300 Kč), 

pro děti do 10 let vč. nehrajícího doprovodu 100 Kč (beze změny), rodinná (tj. rodiče+děti vč. 

studujících) 2 400 Kč (nyní 2 200 Kč).Hodinová vstupenka na jeden kurt do 17 hodin 100,-Kč (nyní 

80 Kč), po 17. hodině 120,-Kč (nyní 100 Kč) , pronájem při akcích – např. pro firmy (2 kurty/1 

hodina) 200,-Kč (nyní 150 Kč), zapůjčení  neziskové organizaci TJ Velichovky k pořádání 

jednodenních akcí max. 8x ročně - zdarma (beze změny), cvičná tenisová zeď a víceúčelové hřiště - 

zdarma (beze změny) 

Pro:  8 zastupitelů        Proti: 1 zastupitel (Kašpárek)    Zdržel se: 2 zastupitelé (Pekárková, Kubeš S.)  

 

Mise Velichovky 2018 

-v pondělí 7. května 2018 ve večerních hodinách dorazí do obce na historických vojenských vozidlech 

členové klubu 16. obrněné divize US Army, kteří zde přenocují. Rovněž přijetde delegace amerických 

válečných veteránů. Vzpomínková akce pro veřejnost začne v úterý 8. května dopoledne položením 

květin k pamětní desce na bývalém hotelu „U Kopeckých“ a dále k pamětní desce p. Schejbala 

umístěné na budově základní školy.  Vojenská vozidla budou vystavena v ulici Na Zátiší . 

  
10. 

10. Ostatní aktuality  

- v pátek 27. dubna se koná od 10.00 hodin ukázka bateriového vozidla, které by mohlo nahradit 

stávající obecní mechanizaci (frézu Terra) - jedná se pouze o nezávazné předvedení. v případě zájmu 

lze podat žádost o dotaci na jeho pořízení 

 - žádost o přiznání dotace na akci Základní škola-přístavba šaten, učebny a výtahu, která byla podána 

již v minulém roce, nebyla Ministerstvem školství do dnešního dne vyhodnocena, není tudíž zatím 

známo, zda dotace přiznána bude či nebude  

 

11. 

11. Diskuse 

p. H. - konstatoval, že v ulici Na Třešňovce parkují na chodnících neustále auta, chodník nelze téměř 

použít, s dětským kočárkem se po něm nelze pohybovat vůbec  

- v ulici Dlážděná a Jaroměřská se často pohybují slepice, které pouští majitel ze svého pozemku, tyto 

znečišťují chodníky, vstupují do komunikace, rozhrabávají upravený štěrk pod pamětní deskou - 

majitel bude dopisem vyzván, aby slepice choval pouze na svém pozemku  

p.P. - kdy bude opravena cesta v Hustířanech k čp. 54 - letos bude oprava provedena, v rozpočtu je 

s touto akcí počítáno 



 

 

  

12. 

12.  Zpráva návrhové komise o přijatých usneseních 

     - viz příloha 

         

                                            

13. 

13.  Závěr 

Předsedající poděkoval přítomným zastupitelům i hostům za účast a  zasedání ve 20.15 hodin ukončil. 

  

  

 

 

 

 

Ve Velichovkách dne 24. dubna 2018 

 

 

 

Zapsala:                    Jana Šubrtová                   …………………………………. 

 

Ověřovatelé zápisu:   Balda František                 ………………………………… 

 

                                 Kubeš Luboš                   ………………………………… 

 

Starosta obce:           Josef Karel                         …............................................ 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 


